
 PROTOKÓŁ Nr XXXII/08 
z przebiegu XXXII sesji Rady Miasta Dęblin 

w dniu 30 września 2008 roku 
____________________________________________________________________________ 
 
Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Ratusza Miasta Dęblin.  

Czas trwania sesji: godz. 1400 – 1700.   

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 

W sesji wzięło udział 14 radnych.  

Nieobecni radni: Waldemar Potyra. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokółu. 

 
Ad. pkt 1.  
Otwarcie sesji.  
 
Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński, 
który przywitał zebranych. Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik do protokółu.
  
Ad. pkt 2.  
Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński poinformował, Ŝe radni otrzymali 
porządek obrad i zapytał czy są uwagi lub wnioski do porządku - poniewaŜ nie było, 
Przewodniczący przedstawił porządek obrad XXXII sesji Rady Miasta: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 

sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
5. Informacja o pozyskanych przez miasto Dęblin środkach w ramach funduszy strukturalnych. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w budŜecie Miasta Dęblin na 2008 r.; 
b) sprzedaŜy lokali mieszkalnych przy ul. Staszica 2a i 2b stanowiących własność Miasta 

Dęblin; 
c) w sprawie udzielenia bonifikaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego  

w prawo własności. 
7. Wolne wnioski. 
8. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
9. Zatwierdzenie protokółu XXXI sesji Rady Miasta. 
10. Zamknięcie sesji. 
 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie 
między sesjami. 
 
Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński poinformował, Ŝe w okresie między 
sesjami uczestniczył: 
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� 01.09. - w rozpoczęciu roku szkolnego w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym; 
� 03.09. - w pokazach praktycznych działań słuŜb reagowania kryzysowego zorganizowanych 

wspólnie z wojskiem i policją na terenie garnizonu Twierdza oraz na rzece Wiśle. Był to 
jednocześnie pokaz działań zgrywających reagowania kryzysowego; 

� 05.09. - w uroczystej przysiędze wojskowej przed pomnikiem "Bohaterskim Lotnikom 
Dęblińskiej Szkoły Orląt" dwóch jednostek wojskowych Lotniska i Twierdzy; 

� 05.i 06.09. - brał udział w obradach Sejmiku Towarzystw Regionalnych Lubelszczyzny 
zorganizowanym na terenie garnizonu Lotnisko; 

� 07.09. - uczestniczył w obchodach święta 15 Pułku Piechoty "Wilków"; 
� 12.09. - brał udział w promocji na pierwszy stopień oficerski przed pomnikiem "Bohaterskim 

Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt". Promocji dokonał dowódca Sił Powietrznych; 
� 20.09. - uczestniczył w obchodach 80-lecia Liceum Ogólnokształcącego w Dęblinie; 
� 26.09. - brał udział w przysiędze wojskowej studentów WSOSP oraz młodszych specjalistów 

pod pomnikiem "Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt"; 
� 29.09. - uczestniczył w pracach stałych komisji Rady Miasta analizujących materiały na 

dzisiejszą sesję.  
� Poinformował, Ŝe dotychczasowy przewodniczący Zarządu Osiedla Krzysztof Rudnicki złoŜył 

rezygnację z pełnienia funkcji. Zarząd Osiedla wybrał dotychczasowego 
wiceprzewodniczącego Pana Andrzeja Sikorę na przewodniczącego Zarządu Osiedla 
Pułaskiego. 

 
Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk poinformował, Ŝe w okresie od ostatniej sesji 
przygotowane zostały materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta, a ponadto: 
• 21 sierpnia – uczestniczył w spotkaniu w Kazimierzu Dolnym z Panią europoseł GraŜyną 

Staniszewską w sprawie budowy Wiślanej Trasy Rowerowej. W spotkaniu uczestniczyli 
przedstawiciele gmin nadwiślańskich z województwa lubelskiego i świętokrzyskiego, a roli 
koordynatora podjął się Urząd Marszałkowski; 

• 24 sierpnia – uczestniczył w doŜynkach powiatowych, które odbyły się w Kłoczewie oraz  
w zakończeniu turnieju piłkarskiego organizowanego przez Zarząd Osiedla Staszica, OKS 
Staszica i ZSO; 

• 28 sierpnia – podpisał umowę z Urzędem Marszałkowskim na realizację projektu 
szkoleniowego pod nazwą „Komputerowy ekspert – podnoszenie kwalifikacji pracowników 
w powiatach ryckim i puławskim”. 

• 28 sierpnia – uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu z udziałem 
Zarządu KKS „Czarni” Dęblin, na którym zostały postawione zarzuty, co do prawidłowości 
wykorzystania dotacji na działalność w zakresie popularyzacji tenisa ziemnego w 2007 r. W 
związku z tym Burmistrz wystąpił do Klubu o przedstawienie kserokopii dokumentów na 
postawie których dokonano rozliczenia. PoniewaŜ przedstawione dokumenty w znacznym 
stopniu odbiegały od tego, co zostało przedstawione w sprawozdaniu - w dniu 18 września 
br. wystąpił z pisemnym zaproszeniem do Zarządu Klubu na spotkanie na dzień 24 września. 
Prezes Klubu odpisał, Ŝe Zarząd na spotkanie nie przyjdzie. W konsekwencji w dniu 25 
września została wydana decyzja o zwrocie przez Klub dotacji przeznaczonej na działalność 
tenisa ziemnego w 2007 r. w kwocie 10.000 zł wraz z odsetkami;  

• 29 sierpnia uczestniczył: 
− w przysiędze w WyŜszej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych w Dęblinie; 
− w spotkaniu informacyjnym z przedsiębiorcami i mieszkańcami centrum miasta  

w sprawie rewitalizacji. Gotowy jest wstępny projekt Programu Rewitalizacji Miasta 
(zamieszony na naszej stronie internetowej), do którego moŜna jeszcze składać uwagi. 
Przedstawienie Radzie ostatecznej wersji Programu przedłuŜa się, gdyŜ wytyczne do 
opracowania takich programów są jeszcze poddawane konsultacji. 
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• 30 sierpnia – uczestniczył w obchodach 50–lecia 1 Ośrodka Szkolenia Lotniczego w 
Dęblinie; 

• 1 września – uczestniczył w rozpoczęciu roku szkolnego w placówkach oświatowych; 
• 3 września – uczestniczył w ćwiczeniach słuŜb reagowania kryzysowego „Powódź 2008”. 
Ćwiczenia przeprowadzone zostały w oparciu o 1 Batalion Drogowo-Mostowy z udziałem 
śmigłowców z 1 Ośrodka Szkolenia Lotniczego oraz jednostek StraŜy PoŜarnej, Policji, słuŜb 
medycznych, a takŜe samorządowców z okolicznych gmin - obserwowane przez słuchaczy 
kursu bezpieczeństwa publicznego z WyŜszej Szkoły Policji w Szczytnie (oficerowie Policji  
z całej Polski) w związku z tym wpłynęły podziękowania od Komendanta -Rektora WSOSP; 

• 5 września – uczestniczył w przysiędze w WyŜszej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych oraz 
w 1 Batalionie Drogowo-Mostowym. Była to po raz pierwszy wspólnie organizowana 
przysięga na placu przed pomnikiem "Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt"; 

• 5 – 7 września – brał udział w IX Sejmiku Towarzystw Regionalnych. Sejmik odbył się na 
bazie obiektów WSOSP. Oprócz udziału w części konferencyjnej uczestnicy zwiedzili 
Dęblin a takŜe uczestniczyli w obchodach święta 15 PP"Wilków". Miasto otrzymało 
podziękowania od prezesa Zarządu Wojewódzkiego prof. Sławomira Partyckiego; 

• 7 września – rokroczne obchody święta 15 PP"Wilków"; 
• 10 września – w Urzędzie gościli przedstawiciele Zarządu Województwa (Wicemarszałek 

Sławomir Sosnowski oraz członek Zarządu Arkadiusz Bratkowski); 
• 12 września – uczestniczył w promocji w WyŜszej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych 

(promowano 108 oficerów). Promocji dokonał dowódca Sił Powietrznych gen. broni pil. 
Andrzej Błasik) 

• 14 września – VI wyścig osób niepełnosprawnych na wózkach „Bieg Orląt 2008” 
organizowany przez Dęblińskie Integracyjne Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych. 

• 16 września – odbyło się spotkanie z wójtem StęŜycy w sprawie wspólnej inwestycji wodno-
kanalizacyjnej. Burmistrz poinformował o problemach związanych z realizacją sieci wodno-
kanalizacyjnej. W związku z brakiem moŜliwości realizowania sieci wodociągowej w 
ramach Programu Operacyjnego "Infrastruktura i Środowiska" oraz spełnienia wysokich 
wymogów nasycenia przyłączy kanalizacyjnych na jeden kilometr a takŜe wymogiem 
przekazania sieci dla podmiotu zarządzającego - StęŜyca zrezygnowała z tej inwestycji; 

• 18 września – uczestniczył w posiedzeniu Komisji z udziałem zarządców nieruchomości 
(Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej i "Gestor") w sprawie przepompowni ścieków 
z terenów kolejowych. Ustalono, Ŝe będą prowadzone wspólne działania w celu ograniczenia 
wysokości opłat za przepompowanie ścieków, a docelowo - przejęcie sieci kanalizacyjnej 
kolejowej przez miasto); 

• 20 września – uczestniczył w uroczystościach jubileuszowych 80-lecia Liceum 
Ogólnokształcącego i przedwojennego gimnazjum. Odsłonięto między innymi tablice 
pamiątkowe, przygotowano miejsce tradycji szkoły z pomnikiem patrona, tj. 
15 PP"Wilków". Burmistrz podziękował dyrektorowi Romanowi Dariuszowi Bytniewskiemu 
za organizację uroczystości; 

• 23 września – odbyło się w Puławach spotkanie burmistrzów i wójtów z powiatów 
opolskiego, puławskiego i ryckiego w sprawie podziału środków unijnych. Zebrani 
wystosowali protest do władz województwa, poniewaŜ jak wynika z opublikowanych przez 
Urząd Marszałkowski list rankingowych w zakresie dróg, wodociągów, szpitali - Ŝaden 
projekt z tych powiatów nie znalazł się na miejscu zapewniającym dofinansowanie. Nasz 
wniosek na drogi na os. Wiślana-świca został sklasyfikowany na 70 miejscu, na 254 złoŜone 
wnioski, z których 136 zostało ocenionych. W imieniu Miasta Dęblin został równieŜ złoŜony 
indywidualny protest dotyczący oceny wniosku. 

• 22 września – odbył spotkanie z dyrektorem Okręgowej Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w Lublinie Panem Januszem Wójtowiczem w sprawie modernizacji 
drogi Nr 48 biegnącej przez Dęblin; 
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• 26 września: 
− podpisał umowę z Urzędem Marszałkowskim na realizację projektu szkoleniowego 

„Wykorzystaj swoją szansę – część 2”; 
− uczestniczył w przysiędze w WyŜszej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych oraz w Szkole 

Podoficerskiej Sił Powietrznych w Dęblinie; 
• 27 września – odbył się V Konkurs Recytatorski Marii Pawlikowskiej-Jasnorzewskiej -  

Miasto reprezentowała Zastępca Burmistrza - GraŜyna Maziarek.  
• W tym czasie przeprowadzone i rozstrzygnięte zostały następujące przetargi: 

− 22 sierpnia: 
− budowa placu apelowego przy Zespole Szkół Ogólnokształcących – wpłynęła  

1 oferta firmy POLTOR z Dęblina na kwotę 97.685,89 zł. PowyŜsza oferta została 
wybrana i zawarto umowę z oferentem - zadanie zostało juŜ zrealizowane; 

− budowa chodnika w ul. Staszica – wpłynęła 1 oferta firmy MZGK sp. z o.o. Dęblin 
na kwotę 57.768,18 zł. Oferta ta spełniła kryteria przetargu, więc została wybrana  
i zawarto umowę z terminem realizacji dwa miesiące od podpisania umowy; 

− budowa ulicy na os. Wiślana (wzdłuŜ bloków 31-27) – wpłynęły 2 oferty. Wybrano 
najtańszą ofertę firmy POLTOR za kwotę 187.978,64 zł. Zawarto umowę - zadanie 
jest w trakcie realizacji; 

− budowa chodnika na os. 15 PP"Wilków" – nie wpłynęła Ŝadna oferta.  
− 28 sierpnia – na zaciągnięcie kredytu długoterminowego w kwocie 2,5 mln zł (zgodnie  

z uchwałą budŜetową). Wpłynęła 1 oferta Banku Ochrony Środowiska Oddział  
w Lublinie z okresem kredytowania do 31.01.2016 r. - umowa została podpisana 10 
września; 

− 2 września – na konserwację rowów melioracyjnych Z1 i F. Wpłynęły 3 oferty, wybrana 
została oferta firmy Rejonowy Zarząd Spółek Wodnych w Rykach za kwotę 73.900 zł -
termin wykonania do 31 października; 

− 16 września – na budowę chodnika w os. 15 PP"Wilków" - wpłynęły 2 oferty. Wybrana 
została oferta firmy IRKOP z Brusowa za kwotę 185.401,20 zł. Umowa została 
podpisana 24 września, termin wykonania dwa miesiące od podpisania umowy; 

• Ogłoszone zostały przetargi na następujące zadania inwestycyjne, tj.: 
− na dzień 9 października – na „Przebudowę ulicy Kopernika w Osiedlu Wiślana-świca”, 

zakres obejmuje budowę nawierzchni jezdni bez chodników, poniewaŜ nie jest jeszcze 
wykonana przebudowa linii energetycznej - termin wykonania określony został do 30 
czerwca 2009 r. 

− na dzień 15 października – na „Budowę dróg w os. Masów”, chodzi o odcinek ul. 
Krasickiego i ul. Kołłątaja. Termin wykonania do 15 grudnia br. I etap (Krasickiego) i do 
30 czerwca 2009 r. II etap (Kołłątaja).  

• Na dzień 1 października ogłoszony został przetarg na zimowe utrzymanie dróg. 
• Na dzień 18 września ogłoszony był przetarg na sprzedaŜ nieruchomości przy ul. 

PodchorąŜych z ceną wywoławczą 600 tys. zł netto. Nikt nie przystąpił do przetargu, 
zostanie ogłoszony następny przetarg na dzień 5 grudnia. 

• Ogłoszono drugie przetargi na sprzedaŜ nieruchomości: 
− na dzień 10 października dotyczący  sprzedaŜy mieszkania przy ul. Bankowej 21a - cena 

wywoławcza 25.000 zł, tak jak w pierwszym przetargu; 
− na dzień 24 października dotyczący sprzedaŜy działki przy zbiegu ulic Składowej  

i Spacerowej - cena wywoławcza 150.000 zł, jak w pierwszym przetargu. 
• Miasto otrzymało dofinansowanie z Ministerstwa Sportu na zajęcie rekreacyjno-sportowe  

w szkołach w kwocie 47.350 zł. 
• Otrzymaliśmy zwiększenie subwencji oświatowej w kwocie 90.000 zł na doposaŜenie 

pracowni szkolnych. Burmistrz wystąpił do Ministerstwa Edukacji o zwiększenie subwencji 
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oświatowej z rezerwy budŜetowej na realizację zaleceń organów kontroli, np. Sanepidu czy 
StraŜy PoŜarnej, o kwotę 101 tys. zł. 

• Dwukrotnie przeprowadzone były nieodpłatne badania mammograficzne dla kobiet (5 i 12 
września). W dniu 5 października Szpital Wojskowy organizuje tzw. białą niedzielę, będzie 
moŜna skorzystać z porad kilkunastu specjalistów. 

• GDDKiA wykonała odcinek chodnika po nieparzystej stronie w ul. 15 PP"Wilków" od 
przystanku autobusowego do myjni oraz wzdłuŜ zatoki autobusowej przy cmentarzu. 

• Na ukończeniu jest prowadzona wspólnie z powiatem inwestycja polegająca na modernizacji 
dróg powiatowych w rejonie Lotniska. Wykonane zostało juŜ skrzyŜowanie przy ZS Nr 4, 
kładka na rzece Irena w ciągu ścieŜki pieszo-rowerowej, ulica Konopnickiej, Spacerowa  
i Krasickiego. Wykonawcą jest PRD Puławy. Koszt – 1.375.500 zł - udział miasta 325.000 zł 

• Przy okazji tej inwestycji zlecone zostało przez miasto wykonanie remontu nawierzchni na 
drodze do Przedszkola Nr 4 (30 ton masy)– koszt ok. 10.000 zł. Wykonawcą było PRD 
Puławy. 

• Wykonany został I etap modernizacji chodnika przy ul. Tysiąclecia w rejonie przejazdu 
kolejowego, łącznie z barierką ochronną. Jest to inwestycja wspólna miasta i powiatu.  

• Ogłoszony został przez Zarząd Dróg Wojewódzkich przetarg na budowę ścieŜki rowerowej 
i chodnika w ul. Mickiewicza (dokończenie do granic miasta). Termin przetargu – 20 
października z terminem realizacji inwestycji do 10 grudnia br. W najbliŜszym czasie miasto 
ogłosi przetarg na oświetlenie uliczne. 

• Zakończona została budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Bankowej i w części ulicy 
Warszawskiej. Wykonawcą była firma „Taylor” z Lublina, a wybudowana została sieć  
o długości 653 mb. Uzyskano 31 przyłączy, przy planowanych na początku 26. Koszt 
inwestycji wynosił 401.634 zł 

• Wykonana została przebudowa ogrodzenia cmentarza komunalnego (długość 94,5 mb). 
Wykonawcą był Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej z Dęblina, koszt – 19.410 zł. 
Pozwoliło to wygospodarować około 100 dodatkowych miejsc na cmentarzu komunalnym. 

• Zlecona została modernizacja chodnika, placu apelowego oraz schodów w Szkole 
Podstawowej Nr 2. Koszt łączny ok. 57.000 zł. Wykonawcą jest MZGK - Dęblin.  

• Ogłoszony jest konkurs na najpiękniejszy dębliński budynek. Termin składania zgłoszeń do 
30 października. 

• W dniu 25 października jubileusz 80-lecia obchodzić będzie Szkoła Podstawowa Nr 2  
a w dniu 14 października jubileusz 40-lecia Szkoła Podstawowa Nr 6 w os. Stawy. 

• W dniu dzisiejszym była wizyta Komitetu Monitorującego Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki. Była to grupa około 40 osób z Ministerstwa Rozwoju Regionalnego, Ministerstwa 
Edukacji Narodowej oraz Urzędów Marszałkowskich z całego kraju.  

 
Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
 
Radny Henryk Wiejak: 
� Wnioskował o:  

- poprawę nawierzchni ulicy śabiej; 
- podjęcie efektywniejszych działań w celu pozyskania środków pozabudŜetowych; 
- zorganizowanie spotkania z posłami ziemi lubelskiej na terenie naszego miasta i pełne 

zapoznanie z problemami naszego miasta; 
- przekazanie informacji o zagospodarowaniu środków finansowych przez Kolejowy Klub 

Sportowy "Czarni"; 
- odzyskanie terenów Fortu Mierzwiączka od strony Staw;  
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- podjęcie działań w celu zagospodarowania budynków PKP przy ul. Dworcowej  
i Wiślanej (pokoje noclegowe); 

- zapraszanie na sesje Rady pracowników (naczelników, kierowników) odchodzących  
z pracy w Urzędzie Miasta, w celu podziękowania za dotychczasową pracę. 

 
Radny Stanisław Kopacz: 
� Wnioskował o wykonanie odwodnienia przy progu spowalniającym usytuowanym na drodze 

gminnej na osiedlu 15 PP"Wilków" w kierunku Młynek przy wjeździe na działki "Wizun". 
Radny proponuje odkopanie rur odwadniających znajdujących się w tym rejonie  
i opuszczenie ich o około 10 cm, a odwodnienie nastąpi samoczynnie.  

� Prosił o podcięcie gałęzi drzew znajdujących się zbyt nisko nad chodnikiem, aŜeby moŜna 
było swobodnie pod nim przechodzić (radny nie podał lokalizacji drzewa). 

 
Radny Henryk BroŜyna: 
� Wnioskował o: 

- uprzątnięcie kawałków asfaltu w zatoczce postoju "busów" przy ulicy Spacerowej 
pozostawionych po remoncie skrzyŜowania; 

- poprawienie dwóch progów zwalniających na ulicy Kowalskiego przy bloku 17 i 19; 
� Zapytał: 

- czy oświetlenie ulic Kowalskiego i Ścibiora zostało juŜ przejęte przez Miasto; 
- jak postępują prace przejęcia od WAM terenu za przedszkolem; 

� Prosił o zainteresowanie się leŜącym słupem oświetleniowym i brakiem oświetlenia na ulicy 
Spacerowej; 

� Poinformował, Ŝe: 
- w nowo wykonanej nawierzchni skrzyŜowania przy szkole Podstawowej Nr 4 został 

wykonany odwiert o średnicy kilku centymetrów i jest niezabezpieczony. 
- zostało wykonane, ale tylko częściowo oznakowanie poziome i pionowe na skrzyŜowaniu 

przy Szkole Podstawowej Nr 4; 
- brak jest oznakowania na parkingu przed Szkołą Podstawową Nr 4, nie ma pasów 

oznaczających miejsca samochodowe, ani znaku wskazującego, Ŝe parking przeznaczony 
jest tylko dla samochodów osobowych. Mieszkańcy mają pretensje, Ŝe na parkingu 
stawiane są dwa autobusy równolegle do osi jezdni zajmując tym samym bardzo duŜą 
jego część.  

� Poinformował o zbyt krótkich poręczach przy mostku nad rzeczką Irenka w ulicy 
Spacerowej, a związku z tym, potrzebie wykonania odbojnicy metalowej przy wjeździe na 
mostek od strony miasta. 

 
Radny Waldemar Chochowski: 
� Prosił o zlikwidowanie starego parkingu na rowery przy dworcu PKP, aŜeby mieszkańcy 

przyzwyczaili się do bardzo dogodnego nowego parkingu. 
 
Radny Waldemar Warenica: 
� Wnioskował o wyznaczenie pasów dla pieszych na ulicy StęŜyckiej w pobliŜu sklepu 

"Groszek".  
 
Ad.pkt 5. 
Informacja o pozyskanych przez miasto Dęblin środkach w ramach funduszy 
strukturalnych.  
 
Burmistrz  poinformował, Ŝe w nowym okresie programowania na lata 2007 – 2013 Miasto 
Dęblin aplikowało juŜ o środki europejskie, natomiast część projektów jest w przygotowaniu. 
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Jednak warunkiem ubiegania się, a później uzyskanie środków zewnętrznych jest terminowe 
ogłaszanie konkursów przez Urząd Marszałkowski Województwa Lubelskiego.  
Do tej pory nie zostały ogłoszone konkursy z zakresu sportu, edukacji, informatyki (wnioski na 
te konkursy miały być składane w miesiącach maj - czerwiec), na rewitalizacje miast (wrzesień).  
 Miasto Dęblin przystępowało do wszystkich ogłaszanych konkursów i będzie w dalszym 
ciągu przystępować.  
Do Europejskiego Funduszu Społecznego, Program Operacyjny Kapitał Ludzki zostały złoŜone 
trzy wnioski - wszystkie uzyskały akceptację i będą realizowane w 100% ze środków UE, to jest: 
- „Klucz do pracy – rozwój kluczowych kompetencji osób młodych”. Projekt był na 8 miejscu 

listy rankingowej i jest realizowany od 01.06.2008 r. do 30.06.2009 r. Wartość - 424. 900,00 
zł. Obejmuje przeszkolenie 100 mieszkańców powiatu ryckiego i puławskiego w wieku 
poniŜej 25 roku Ŝycia, niezatrudnionych, niezarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie 
Pracy, nieuczących się w systemie dziennym i nieubezpieczonych w KRUS.  

- „Komputerowy ekspert - podnoszenie kwalifikacji pracowników w powiatach ryckim  
i puławskim”. Projekt był na 1 miejscu listy rankingowej. Realizowany od 01.09.2008 r. do 
30.06.2009 r. Wartość - 207.100,00 zł. Obejmuje przeszkolenie 70 osób pracujących, 
mieszkańców powiatu ryckiego i puławskiego w wieku powyŜej 50 roku Ŝycia.  

-  „Wykorzystaj swoją szansę! (cz.2) – rozwijanie umiejętności zawodowych osób pracujących 
na terenie powiatu ryckiego i puławskiego”. Projekt realizowany będzie od 01.01.2009 r. – 
31.05.2010 r. Obejmuje przeszkolenie 200 osób zatrudnionych na terenie powiatu ryckiego  
i puławskiego. Szkolenie prowadzone będzie w 6 modułach komputerowych, w 20 grupach 
po 10 osób. Wartość projektu: 700.150,00 zł. 

Projekt „Mały krok – DuŜy efekt” - realizowany jest przez Ośrodek Pomocy Społecznej  
w okresie od 01.07.2008 r. do 31.12.2008 r. Wartość - 82 .899,97 zł, w tym 10% wkładu 
własnego Miasta Dęblin. Obejmuje przeszkolenie 10 osób bezrobotnych, zamieszkałych na 
terenie Dęblina, objętych pomocą finansową OPS. Uczestnictwo w szkoleniach umoŜliwi 
nabycie i podwyŜszenie kwalifikacji zawodowych, jednocześnie ułatwi aktywizację zawodową 
(kursy językowe oraz zawodowe połączone z treningiem praktycznym). 
 W kwietniu br. Miasto złoŜyło wniosek pt. „Poprawa dostępu do regionalnego układu 
komunikacyjnego poprzez modernizację dróg na osiedlu Wiślana – świca w Dęblinie – I etap”, 
który obejmował budowę ulic i infrastruktury drogowej w ulicach: Bajana, Kopernika, 
Sienkiewicza, SkarŜyńskiego. Wartość projektu to 5.719.625,66 zł. Projekt przeszedł pozytywnie 
ocenę formalną oraz merytoryczną i uplasował się na 70 miejscu listy rankingowej (na 136 
projektów). Miasto nie otrzymało jeszcze informacji dot. ewentualnego dofinansowania. Znając 
jednak wysokość alokacji środków przeznaczonych na konkurs (ok. 50 mln zł.) przygotowywane 
jest ponowne złoŜenie wniosku (na I i II etap inwestycji) w najbliŜszym konkursie planowanym 
na styczeń 2009 r.  
 Przy tej informacji Burmistrz przypomniał o spotkaniu w Puławach burmistrzów  
i wójtów województwa w sprawie podziału środków unijnych i przedstawił Radzie protest, jaki 
został wystosowany do władz wojewódzkich.  

W najbliŜszym czasie zostaną złoŜone dwa kolejne wnioski w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego na lata 2007-2013, tj. „Budowa 
osiedlowych stref sportowo – rekreacyjnych w Dęblinie” oraz „Modernizacja budynku ZSO w 
Dęblinie wraz z budową sali gimnastycznej i basenu krytego”.  
W przygotowaniu jest projekt pt.: „Kontynuacja rozbudowy infrastruktury teleinformatycznej  
w mieście Dęblin” obejmujący zakup sprzętu i oprogramowania komputerowego, uruchomienie 
publicznych punktów dostępu do internetu oraz połączenie wszystkich jednostek 
organizacyjnych Urzędu wraz z dostępem do Internetu szerokopasmowego.  
Nabór wniosków (zgodnie z aktualnym harmonogramem konkursów) nastąpi odpowiednio  
w październiku i listopadzie br.  
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Priorytetową inwestycją, na realizację której Miasto Dęblin chce pozyskać środki jest 
„Rewitalizacja centrum Miasta Dęblin”. Obejmowała ona będzie m.in. modernizację parku przed 
Urzędem Miasta, zmianę elewacji budynku Urzędu i przychodni miejskiej, modernizację Placu 
Orląt Dęblińskich, modernizację ulic i parkingów w centrum miasta, przebudowę placu 
targowego oraz instalację monitoringu. 
 Niestety w związku z niedostosowaniem polskich przepisów w zakresie mieszkalnictwa 
do przepisów unijnych, konkurs planowany na ten rok został przełoŜony i nie znamy jeszcze 
nowego terminu. 

Miasto przygotowuje się równieŜ do złoŜenia wniosku o dofinansowanie z Funduszu 
Spójności w ramach programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2007 –2013 
zadania „Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia 
 w wodę na terenie aglomeracji Dęblin”. 
Zadanie zaplanowano do realizacji wraz z Gminą StęŜyca jako kompleksowe uregulowanie 
gospodarki wodno – ściekowej na terenie całej aglomeracji. Wstępnie szacowane koszty całości 
zadania wynoszą ok. 59 mln zł. 
Zlecono opracowanie studium wykonalności i przygotowanie wniosku o dofinansowanie. 
W trakcie opracowywania studium wykonalności pojawiło się szereg problemów: 
- zgodnie z wytycznymi Funduszu zadania budowy sieci wodociągowych mogą być 

realizowane tylko na terenach, na których jednocześnie planowana jest budowa sieci 
kanalizacyjnych – powoduje to konieczność rezygnacji w przygotowywanym projekcie  
z budowy sieci wodociągowych, 

- zgodnie z wytycznymi Funduszu warunkiem formalnym złoŜenia wniosku jest posiadanie 
aktualnych pozwoleń na budowę na minimum 40% wartości zadań zgłoszonych do 
dofinansowania – spowodowało to konieczność zlecenia aktualizacji posiadanej 
dokumentacji projektowej, 

- realne dofinansowanie zadania planowane początkowo na 85% moŜe wynieść tylko ok. 60%, 
- zrealizowane zadania trzeba przekazać na majątek Miejskiego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej Sp. z o.o. w Dęblinie (lub MZGK musi być beneficjentem tego 
dofinansowania), co wiąŜe się z koniecznością dokonywania odpisów amortyzacyjnych, a to 
spowoduje znaczne zwiększenie ceny odbioru ścieków. Na przekazanie wybudowanych sieci 
na majątek MZGK w Dęblinie nie wyraŜają zgody radni i wójt Gminy StęŜyca, 

- na spotkaniu w dniu 16 września Gmina StęŜyca wycofała się ze wspólnej realizacji zadania 
planując pozyskanie środków z funduszy rozwoju obszarów wiejskich. 

W związku z powyŜszym zachodzi konieczność ponownej analizy celowości złoŜenia wniosku  
o dofinansowanie.  
 Na zakończenie Burmistrz odpowiedział na wniosek radnego Henryka Wiejaka 
dotyczący efektywniejszych działań w celu pozyskania środków pozabudŜetowych - nie 
popełniliśmy Ŝadnego zaniedbania, jeśli chodzi o pozyskanie środków unijnych i robimy 
wszystko, Ŝeby te środki pozyskać. To, Ŝe umiemy je pozyskać, tam gdzie jest obiektywna 
ocena, to świadczą projekty, które pozyskaliśmy miedzy innymi na szkolenie. Na dzień 
dzisiejszy na pięć złoŜonych projektów, otrzymaliśmy dofinansowanie na cztery. Ja wiem, Ŝe 
wszyscy oceniają przez pryzmat inwestycji, i gdyby mi przyszło wybierać jeden drogowy projekt 
zamieniłbym za te cztery projekty szkoleniowe, ale myślę, Ŝe i te projekty są cenne, bo co 
zostanie w głowie, zostanie na całe Ŝycie. Natomiast bardzo łatwo jest złoŜyć wniosek "podjąć 
efektywniejsze działania na pozyskanie środków unijnych", ale nie sztuką jest powiedzieć takie 
słowa, sztuką jest powiedzieć jak to zrobić. Wnioski radnego brzmią jak w kampanii wyborczej, 
które bardzo łatwo się składa, gorzej jest z ich wykonaniem osobie, która ma je realizować, bo 
na te wszystkie wnioski potrzebne są określone środki. 
 
Przystąpiono do dyskusji. 
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Radny Henryk Wiejak  powiedział - chciałbym wypowiedzieć się w temacie, który będzie 
rzutował na przyszłość naszego miasta. Nie zamierzam prowadzić Ŝadnej kampanii, i myślę, Ŝe 
Pan Burmistrz mnie źle zrozumiał w tym temacie. Na początku chciałbym podziękować za 
środki, które są pozyskane z zewnątrz. Czuję się współodpowiedzialny za rozwój naszego miasta  
i dlatego wniosek, który tu dzisiaj postawiłem, to tylko wniosek, dotyczący mieszkańców 
naszego miasta. Myślę, Ŝe wniosek dotyczący spotkania z posłami jest celowym wnioskiem,  
a z doświadczenia powiem, Ŝe w przeszłości ścieŜka rowerowa od miasta do cmentarza 
zaowocowała staraniami u posłów (szczególnie u posła Szymańskiego). Ja bym wszędzie 
pojechał, Pana burmistrza wsparł, w tym Ŝebyśmy te środki pozyskali, myślę, Ŝe posłowie na 
pewno by nam pomogli, Ŝaden by nie odmówił pomocy, a druga rzecz, myślę, Ŝe jak będzie 
przyszła kadencja się zbliŜać, to równieŜ moŜemy na spotkaniach przedwyborczych powiedzieć - 
panie pośle zwracaliśmy się z tym i z tym problemem, i jaki mamy efekt - a więc myślę, Ŝe 
wniosek jest celowy. Myślę, Ŝe warto jest jeszcze efektywniejsze działania podjąć - tu radny 
pokazał artykuły w gazetach: o stadionie w Końskowoli, mówiąc, Ŝe bardzo zazdrości tego 
stadionu i jest to sytuacja do naśladowania oraz o remoncie ulicy Kazimierskiej w Puławach - tu 
remont ma wynosić 28 mln, w tym z budŜetu miasta Puław około 2 mln, pozostałe ze środków 
zewnętrznych. Radny na zakończenie powiedział, Ŝe patrzy, obserwuje i chciałby, Ŝebyśmy 
naśladowali, podsłuchiwali, podglądali (działań nigdy za wiele) a odnośnie kampanii nawet nie 
pomyślał, czuje się po prostu odpowiedzialny za rozwój naszego miasta.  
 
Radny Tadeusz Oryl - czuję niesmak patrząc na mapkę przyjętych projektów, zastanawiające 
jest dla mnie, kto powołał ekspertów, jakie mają kwalifikacje i jakimi kryteriami się kierowali, 
bo nie widać Ŝeby kierowali się kryteriami proekologicznymi i obiektywizmem. Na zakończenie 
powiedział, Ŝe powinnyśmy poprosić posłów ziemi lubelskiej o przekonanie do naszych 
projektów i przyłącza się do Burmistrza, jeśli chodzi o wystosowany protest.  
 
Burmistrz  w sprawie wypowiedzi radnego Henryka Wiejaka powiedział, Ŝe bardzo obszernie 
informuje o swojej pracy między sesjami, o wszystkich oficjalnych spotkaniach i kaŜdy, kto 
chce, moŜe dotrzeć do tej informacji - protokóły publikowane są w internecie. UwaŜa, Ŝe radny 
jest nieobiektywny oceniając negatywnie pracę Burmistrza i podając przykład Puław. Jeśli 
chodzi o stadion, to nie było w ogóle konkursów z zakresu sportu, być moŜe były to środki z 
programu rozwoju obszarów wiejskich, do którego Dęblin nie ma dostępu, natomiast nie moŜna 
porównywać środków finansowych Puław do naszych, po za tym jest to inwestycja 
województwa, a nie miasta.  
 
Przystąpiono do głosowania przyjęcia informacji:  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” przyjęciem informacji było 13 głosów 
(jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła informację o pozyskanych przez miasto Dęblin środków w ramach 
funduszy strukturalnych - stanowi załącznik do protokółu. 
 
Ad. pkt 6a. 
Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Miasta Dęblin na 2008 r. 

 
Skarbnik Miasta - Kinga Barańska przedstawiła projekt uchwały informując, Ŝe wprowadzono 
zmiany zmniejszające i zwiększające budŜet na podstawie: pisma Ministra Finansów, decyzji 
budŜetowych Wojewody Lubelskiego oraz innych wewnętrznych decyzji i potrzeb.  
Na podstawie pisma Ministra Finansów zwiększono budŜet po stronie dochodów i wydatków  
o kwotę 90 000 zł w dziale – RóŜne rozliczenia, w rozdziale – Część oświatowa subwencji 
ogólnej oraz w dziale - Oświata i wychowanie /wydatki/ z przeznaczeniem na dofinansowanie 
wyposaŜenia w sprzęt szkolny i pomoce dydaktyczne nowowybudowanych obiektów szkół  
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i placówek oświatowych oraz nowych pomieszczeń do nauki, pozyskanych w wyniku 
modernizacji lub adaptacji pomieszczeń nie wykorzystywanych na cele dydaktyczne.  
 Na podstawie decyzji budŜetowej Wojewody Lubelskiego, zwiększono budŜet po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 144 zł w dziale – Oświata i wychowanie. Jest to dotacja celowa 
przeznaczona na dofinansowanie pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego 
młodocianych pracowników. 
 Na podstawie decyzji budŜetowej Wojewody Lubelskiego zwiększono budŜet po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 16.296 zł w dziale – Edukacyjna opieka wychowawcza  
z przeznaczeniem na pomoc materialną dla uczniów.  
Dochody budŜetu miasta po zmianach wynoszą 36.312.294 zł, natomiast wydatki po zmianach 
wynoszą 37.311.711 zł. 
Projekt uchwały z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokółu. 
 
Przewodniczący Komisji przedstawili opinie. 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu - opinia pozytywna. 
Komisja Gospodarki Komunalnej - opinia pozytywna. 
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej - opinia pozytywna.  
 
Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXXII/206/2008 w sprawie wprowadzenia zmian  
w budŜecie Miasta Dęblin na 2008 r. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
 
Ad. pkt 6b. 
Uchwała w sprawie sprzedaŜy lokali mieszkalnych przy ul. Staszica 2a i 2b 
stanowiących własność Miasta Dęblin. 
 
Burmistrz Miasta  poinformował, Ŝe projekt uchwały dotyczy lokali mieszkalnych połoŜonych 
w dwóch budynkach na terenie Zespołu Szkół Ogólnokształcących, tak zwanych domków 
nauczycielskich. Na wniosek Burmistrza został dokonany podział geodezyjny terenu szkolnego, 
a projekt zakłada podjęcie uchwały wyraŜającej zgodę Rady Miasta na sprzedaŜ w drodze 
bezprzetargowej lokali na rzecz najemców wraz z bonifikatą w wysokości 95%. Projekt uchwały 
stanowi załącznik do protokółu.  
 
Przewodniczący Komisji przedstawili opinie. 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu - opinia pozytywna. 
Komisja Gospodarki Komunalnej - opinia pozytywna. 
 
Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXXII/207/2008 w sprawie sprzedaŜy lokali mieszkalnych 
przy ul. Staszica 2a i 2b stanowiących własność Miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik 
do protokółu. 
 
Ad. pkt 6c 
Uchwała w sprawie w sprawie udzielenia bonifikaty za przekształcenie prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa  
poinformował, Ŝe Pani Teresa Surmacz mieszkanka osiedla Jagiellońskiego będąc 
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uŜytkownikiem wieczystym działki nr 1158 wystąpiła do Burmistrza Miasta o wyraŜenie zgody 
na przekształcenie prawa wieczystego uŜytkowania gruntu działki w prawo własności. Wartość 
przekształcenia wynosi 3.332 zł i wnioskodawczyni wnosi o udzielenie 80% bonifikaty  
w opłacie.  
Zgodnie z obowiązującymi przepisami Rada Miasta moŜe udzielić bonifikaty - i w tej sprawie 
projekt Burmistrza zakłada udzielenie 50% bonifikaty. Projekt uchwały stanowi załącznik do 
protokółu. 
 
Przewodniczący Komisji przedstawili opinie. 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu - opinia pozytywna. 
Komisja Gospodarki Komunalnej - opinia pozytywna. 
 
Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 11 głosów, przy 2 głosach 
wstrzymujących się. Głosów przeciwnych nie było. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXXII/208/2008 w sprawie udzielenia bonifikaty za 
przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności. Uchwała stanowi 
załącznik do protokółu. 
 
Ad. pkt 7 
Wolne wnioski. 
 
Radny Ryszard Zarówny wniósł o złoŜenie przez radnego Krzysztofa Karbowskiego na piśmie 
na ręce przewodniczącego Rady Miasta usprawiedliwienie dzisiejszego spóźnienia na sesję.  
 
Radny Krzysztof Karbowski złoŜył wnioski: 
- o wystąpienie Burmistrza do Urzędu Marszałkowskiego o kontynuowanie wydawania na rok 

2009 i następne, wojewódzkich kalendarzy imprez w zakresie kultury, sportu i turystyki. 
Radny poinformował, Ŝe na rok 2008 został wydany kalendarz tylko w zakresie kultury i to 
bardzo okrojony. Prosił równieŜ o złoŜenie przez Urząd wniosków do tego kalendarza. 

- Wnioskował o podniesienie kratki ściekowej na ulicy Spacerowej do wysokości asfaltu; 
- Poinformował, Ŝe na ulicy PodchorąŜych w miejscu pomnika Józefa Piłsudskiego jest 

obecnie piaskownica, a do niedawna była uprawiana rabata - ze względu na upamiętnienie 
tego miejsca, radny prosi o powrót do stanu pierwotnego; 

- Poinformował, Ŝe po lustracji oświetlenia nie palą się lampy na słupach oświetleniowych 
przy ul. Warszawskiej (np. nr 15, 25); 

- Wnioskował o postawienie tablic przy ul. Stawskiej zakazujących wjazdu na tą ulicę 
samochodom o tonaŜu powyŜej 3,5 t, ze względu na postępującą dewastację nawierzchni 
ulicy. 

 
Radny Tadeusz Oryl - prosił o odniesienie się Przewodniczącego Rady do wniosku radnego 
Zarównego, poniewaŜ jego zdaniem spóźnienie nie musi być usprawiedliwiane na piśmie. 
 
Przewodniczący Rady przyjął usprawiedliwienie radnego Karbowskiego, Ŝe ten był w Urzędzie 
Marszałkowskim w Lublinie. 
 
Radny Mieczysław Skibiński odpowiedział radnemu Karbowskiemu, Ŝe w sprawie krat 
studzienkowych na ulicy Spacerowej rozmawiał z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych, 
który obiecał, Ŝe zostaną naprawione. 
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Burmistrz Miasta  poinformował, Ŝe na wcześniejszym posiedzeniu Rada wyraziła zgodę na 
nieodpłatne przejęcie nieruchomości zabudowanej obiektem byłego kina Twierdza przy ul. 15 
PP"Wilków". Na tej nieruchomości znajdują się równieŜ garaŜe i część fortu wykorzystywana 
przez Jednostkę Wojskową w Stawach. Jednostka w Stawach nie wyraziła zgody na przekazanie 
swoich składów i dlatego zostały podjęte rozmowy o przekazaniu części działki. Miasto 
chciałoby przejąć tylko działkę z obiektem kina Twierdza, natomiast Rejonowy Zarząd 
Infrastruktury dysponujący w imieniu Skarbu Państwa tym terenem chce przekazać garaŜe i 
część wału przeciwpowodziowego. RZI wystąpiło do Miasta z zapytaniem, czy chce taką część 
działki i czy pokryje koszty podziału geodezyjnego oraz koszty notarialne. Burmistrz prosił Radę  
o wypowiedzenie się w tej sprawie. 
 Następnie zapytał Przewodniczacego Rady - czy musi odpowiadać pisemnie na wnioski 
radnych związane z finansami, które nie wskazują źródeł ich sfinansowania.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe w drugiej sprawie przedstawionej przez Burmistrza 
informuje, Ŝe zapis w statucie miasta wyraźnie mówi, Ŝe jeŜeli wniosek wiąŜe się z nakładami 
finansowymi wnioskodawca powinien wskazać źródła finansowania - zapis ten jest umieszczony 
na druku wniosku. 
 Natomiast pierwsza sprawa przedstawiona przez Burmistrza była omawiana na 
posiedzeniach komisji i radni udzielają Burmistrzowi absolutnego poparcia w tej sprawie.  
 
Radny Adam Cenkiel powiedział, Ŝe zna ten teren i jest za przejęciem przez miasto tej części 
nieruchomości.  
 
Radny Stanisław Kopacz powiedział, Ŝe jego marzeniem było właśnie przejęcie takiej części tej 
nieruchomości. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o głosowanie w sprawie poparcia działań Burmistrza Miasta na 
temat pozyskania terenu, o którym mówił.  
Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” poparciem działań 
Burmistrza w celu pozyskania terenu byłego kina Twierdza, garaŜy i częścią wału 
przeciwpowodziowego było 13 głosów (jednogłośnie). 
 
Ad. pkt 8. 
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
 
Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk odpowiadał na zadane pytania i wnioski: 
� Dla radnego Henryka Wiejaka: 

- odzyskanie Fortu Mierzwiączka - zagospodarowanie budynków PKP - wnioski te wiąŜą się 
z nakładami finansowymi. Odzyskanie Fortu - to znaczy odkupienie Fortu, który właściciel 
chce sprzedać prawdopodobnie za 1 mln 900 tys. zł. Jeśli Pan radny ma inną wiedzę jak 
Fort moŜna odzyskać - Burmistrz chętnie z tej wiedzy skorzysta;  

- Zagospodarowanie budynków PKP - noclegownia i dom kultury "Kolejarz" - budynki 
naleŜą do PKP, które prawdopodobnie będzie chciało około 500 tys. zł za odkupienie 
budynków w obecnym stanie a później trzeba nakładów na remonty.  

- Poprawa ulicy śabiej - sprawa jest juŜ dawno podjęta i była o tym informacja na sesji,  
a zlecenie juŜ zostało przygotowane na wykonanie nawierzchni betonowej  
i prawdopodobnie w miesiącu październiku będzie zrealizowane.  

- Efektywniejsze działania na pozyskanie środków unijnych - działania zostaną podjęte jak 
najbardziej efektywne, Ŝeby takie środki pozyskać.  
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- Zorganizowanie spotkania z posłami ziemi lubelskiej - będzie to bardzo trudne zadanie, 
poniewaŜ posłowie są z róŜnych ugrupowań politycznych, ale dodał, Ŝe przy róŜnych 
okazjach spotyka się z posłami róŜnych opcji i rozmawia o sprawach naszego miasta; 

- informacja na temat wykorzystania środków KKS "Czarni" - sprawozdania  
z wykorzystania środków z dotacji Miasta są do wglądu Rady, natomiast wgląd w całość 
finansów Klubu nie jest moŜliwe.  

- PoŜegnania pracowników Urzędu na zakończenie ich pracy - Burmistrz nie widzi Ŝadnych 
przeszkód, aŜeby Rada zapraszała na sesje pracowników odchodzących na emeryturę. 

� Dla radnego Stanisława Kopacza: 
- Tworząca się zastoina przy progu - wniosek zostanie sprawdzony i jeśli jest to niewielka 

sprawa, zostanie zrealizowana; 
- Podcięcie gałęzi drzew - Burmistrz poprosił o dokładne podanie miejsca, wówczas 

zostanie to sprawdzone i będzie wystąpienie do zarządcy drogi; 
� Dla radnego Henryka BroŜyny: 

- Naprawa progów zwalniających na ulicy Kowalskiego - sprawa zostanie sprawdzona  
celem podjęcia działań; 

- Przejęcie oświetlenia przy ulicach Kowalskiego i Ścibiora - brak jest odpowiedzi z WAM 
na ten temat; 

- Co z placem przy przedszkolu - jest pozytywna opinia jednostki wojskowej z Dęblina,  
i miejmy nadzieję, Ŝe być moŜe i dalej będzie opinia pozytywna - trzeba czekać; 

- Przewrócony słup oświetleniowy na ul. Spacerowej - był wypadek i słup został 
przewrócony, a jeśli chodzi o oświetlenie, zapalanie zostanie sprawdzone i ewentualnie 
wyregulowane; 

- Odwiert przy skrzyŜowaniu - była pobierana próbka masy asfaltowej do laboratorium - 
wyjaśnił Przewodniczący Rady Miasta; 

- Znaki drogowe i przejścia dla pieszych na ulicy Spacerowej - brak przejścia dla pieszych 
na ulicy Spacerowej i Krasickiego zostało juŜ zauwaŜone i zgłoszone do inwestora, czyli 
do Starostwa Powiatowego, ale jak było podane w informacji - inwestycja nie jest jeszcze 
dokończona; 

- Barierki przy mostku w ulicy Spacerowej - będzie wystąpienie do zarządcy drogi  
o wykonanie innego bardziej bezpiecznego rozwiązania barierek przy mostku - tu równieŜ 
nie było jeszcze odbioru zadania. 

� Dla radnego Waldemara Chochowskiego: 
- Zlikwidowanie starego parkingu rowerowego - będzie wystąpienie do PKP. 

� Dla radnego Waldemara Warenicy: 
- Przejście dla pieszych na wysokości sklepu "Groszek" przy ul. StęŜyckiej - było 

wystąpienie w tej sprawie i jest decyzja odmowna, poniewaŜ nie moŜe być zbyt często 
pojawiające się przejście dla pieszych na drodze wojewódzkiej - są na to odpowiednie 
przepisy i kryteria. Natomiast wystąpiono do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wspólną 
realizację chodnika w przyszłym roku po stronie "Groszka" od szkoły do sklepu. 

� Dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 
- Sprawa wystąpienia do Urzędu Marszałkowskiego o wydawanie kalendarzy - Burmistrz 

proponuje, aby radny sam wystąpił z wnioskiem do Urzędu Marszałkowskiego; 
- Plac zabaw a pomnik marszałka Piłsudskiego - w tej sprawie powinien wypowiedzieć się 

zarząd osiedla PodchorąŜych; 
- Po lustracji oświetlenia nie palą się lampy - sama lustracja nie spowoduje naprawienia 

lamp, jest ona po Ŝeby sprawdzić, które lampy się nie palą i przekazać zakładowi 
energetycznemu zlecenie o ich uzupełnienie. Burmistrz dodał, Ŝe nie trzeba czekać do sesji  
z wiadomością o niepalących się lampach, ale zgłaszać natychmiast do zakładu 
energetycznego; 
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- Ograniczenie tonaŜu na ulicy Stawskiej - jest to ulica powiatowa, a Ŝe niszczeje, to widać. 
Nie będzie wystąpienia o ograniczenie tonaŜu na tej ulicy do 3,5 tony, poniewaŜ ulicą nie 
pojechałby nawet samochód cięŜarowy, autobus, a przecieŜ po drodze jest zamraŜalnia i 
jednostka wojskowa; 

- Kratki studzienkowe na ulicy Spacerowej - był objazd po wszystkich drogach 
powiatowych  z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych i wie on doskonale, co naleŜy 
zrobić na poszczególnych ulicach i zadeklarował ich wykonanie. 

 
Radny Henryk Wiejak  - powiedział, Ŝe chciałby wyjaśnić swoje wnioski. W sprawie 
budynków PKP wystarczy mu tylko, jeŜeli zostaną wysłane pisma przypominające PKP o jego 
mieniu, bo być moŜe PKP juŜ o nim zapomniało. JeŜeli chodzi o spotkanie z posłami, to jeśli nie 
uda się ze wszystkimi na raz, to zróbmy spotkanie ugrupowaniami (radny zadeklarował, Ŝe jest 
w stanie zaprosić jednego posła). Jeśli chodzi o rozliczenie finansów Klubu - radny powiedział, 
Ŝe oczywiście interesuje go tylko rozliczenie dotacji, natomiast w sprawie fortu Mierzwiączka - 
to istnieje taka potrzeba i trzeba zrobić rozeznanie ile by kosztowało odkupienie fortu, moŜe uda 
się kupić ze środków unijnych.  
 
Ad. pkt 10. 
Zatwierdzenie protokółu z XXXI sesji Rady Miasta. 
 
PoniewaŜ nie wpłynęły do protokółu uwagi ani wnioski, przystąpiono do jego zatwierdzenia.  
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
„Za” przyjęciem protokółu z XXXI sesji było 13 radnych (jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła 
protokół z XXXI sesji. 
 
Ad. pkt 11. 
Zamknięcie sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński zamknął 
obrady XXXII sesji Rady Miasta. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
 
 
 
Protokółowała: 
 
Regina Rodzik  


